



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. DC 124(2014)

Council of Europe's anti torture committee reports "no improvement" since 2011 on deficient prison conditions in Greece

Strasbourg, 16.10.2014 - In a strongly worded report – based on visits made in April 2013 – the Council of Europe's Committee for the Prevention of Torture and Inhuman or Degrading Treatment or Punishment ([CPT](#)) said that "the situation has not improved, notably in respect of the conditions of detention of irregular migrants and the situation in the prisons."

The visit took place two years after the committee had issued a public statement in which it expressed serious concerns about the lack of effective action to tackle systemic deficiencies that it had identified in Greece.

The [report](#) issued today includes the Greek government's [response](#).

[More information](#)

Contact : [Panos Kakaviatos](#), Spokesperson/Media officer, Tel. +33 3 90 21 50 27

Le Comité anti-torture du Conseil de l'Europe révèle dans un rapport que les conditions de détention en Grèce ne se sont pas améliorées depuis 2011

Strasbourg, 16.10.2014 - Dans un rapport rédigé en termes très fermes – à la suite d'une visite effectuée en avril 2013 – le Comité du Conseil de l'Europe pour la prévention de la torture et des peines ou traitements inhumains ou dégradants ([CPT](#)) a déclaré que « s'agissant [notamment] des conditions de rétention des migrants irréguliers et [de] la situation dans les prisons...la situation reste désastreuse ».

La visite a eu lieu deux ans après la déclaration publique dans laquelle le Comité s'était déclaré très préoccupé par l'absence de mesures effectives pour combler les lacunes du système qu'il avait constatées en Grèce.

Le [rapport](#) publié aujourd'hui contient la [réponse](#) du Gouvernement grec (uniquement en version anglaise).

[Pour en savoir plus](#)

Contact : [Panos Kakaviatos](#), Porte-parole/Attaché de presse, Tél. +33 3 90 21 50 27